
 1 

Protokół Nr: LXXXVII/2024 

z LXXXVII - zwyczajnej sesji Rady Miasta i Gminy Sanniki 

odbytej w dniu 04.04.2024 r. 

 

LXXXVII zwyczajna sesja Rady Miasta i Gminy Sanniki odbyła się w sali posiedzeń 

Urzędu Miasta i Gminy Sanniki, w godzinach 12.33 – 14.12 pod przewodnictwem Pana 

Jerzego Jabłońskiego – Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy Sanniki.  

 

Ad.1. Po oficjalnym otwarciu obrad, Przewodniczący Rady powitał wszystkich uczestników 

posiedzenia oraz oglądających obrady za pośrednictwem transmisji internetowej. 

Na podstawie listy obecności stwierdził quorum i prawomocność obrad. Na stan 15 radnych 

obecnych 14. W dalszej części posiedzenia obecni wszyscy Radni. Lista obecności stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Ad.2. Do zaproponowanego porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta i Gminy Sanniki, 

na wniosek Burmistrza Miasta i Gminy Sanniki, zaproponował wprowadzenie w punkcie 

6. następujących zmian tytułów uchwał: 

− w podpunkcie 1) jest: „udzielenia dotacji celowej z budżetu Miasta i Gminy Sanniki dla 

Parafii Św. Józefa w Sannikach na zadanie pn. „Prace konserwatorskie, restauratorskie 

i roboty budowlane przy kościele parafialnym pw. Św. Trójcy w Sannikach – etap I”, 

a winno być: „udzielenia dotacji celowej z budżetu Miasta i Gminy Sanniki dla Parafii 

Rzymskokatolickiej pw. Św. Józefa w Sannikach na zadanie pn. „Prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy kościele parafialnym pw. Św. Trójcy w Sannikach 

– etap I”; 

− w podpunkcie 2) jest: „udzielenia dotacji celowej z budżetu Miasta i Gminy Sanniki dla 

Parafii Św. Marcina w Osmolinie na zadanie pn. „Prace konserwatorskie, restauratorskie 

i roboty budowlane przy kościele parafialnym pw. Św. Marcina w Osmolinie – etap I”, 

a winno być: „udzielenia dotacji celowej z budżetu Miasta i Gminy Sanniki dla Parafii 

Rzymskokatolickiej pw. Św. Marcina w Osmolinie na zadanie pn. „Prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy kościele parafialnym pw. Św. 

Marcina w Osmolinie – etap I”; 

− w podpunkcie 4) jest: „zmiany uchwały Nr 214/LIX/2018 Rady Miasta i Gminy Sanniki 

z dnia 29 marca 2018 r. w sprawie zmiany statutu Gminy Sanniki” a winno być: „zmiany 

statutu Miasta i Gminy Sanniki”. 

 

Zaproponowany porządek obrad z uwzględnieniem ww. zmian przyjęto jednogłośnie 

14 głosami „za” tj. zgodnie z art. 20 ust. 1a ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym (t. j. Dz. U. z 2023 r., poz. 40 ze zm.), bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu rady, w brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z LXXXVI – zwyczajnej sesji Rady Miasta i Gminy Sanniki odbytej 

w dniu 18.03.2024 r. 
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4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Sanniki z działalności międzysesyjnej 

i z wykonania uchwał Rady Miasta i Gminy Sanniki. 

5. Sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy Miasta i Gminy Sanniki 

z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie za 2023 r. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) udzielenia dotacji celowej z budżetu Miasta i Gminy Sanniki dla Parafii 

Rzymskokatolickiej pw. Św. Józefa w Sannikach na zadanie pn. „Prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy kościele parafialnym pw. 

Św. Trójcy w Sannikach – etap I, 

2) udzielenia dotacji celowej z budżetu Miasta i Gminy Sanniki dla Parafii 

Rzymskokatolickiej pw. Św. Marcina w Osmolinie na zadanie pn. „Prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy kościele parafialnym pw. 

Św. Marcina w Osmolinie – etap I, 

3) przyjęcia Miejsko-Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz 

ochrony osób doznających przemocy domowej dla Miasta i Gminy Sanniki na lata 

2024-2030, 

4) zmiany statutu Miasta i Gminy Sanniki, 

5) uchwała zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta i Gminy Sanniki na rok 2024. 

7. Interpelacje i zapytania. 

8. Dyskusja. 

9. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania. 

10. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 

11. Podsumowanie działalności Rady Miasta i Gminy Sanniki za okres kadencji 2018-2024. 

12. Podsumowanie działalności Burmistrza Miasta i Gminy Sanniki za okres kadencji 2018-

2024. 

13. Zakończenie obrad. 

 

Ad.3. Protokół z LXXXVI – zwyczajnej sesji Rady Miasta i Gminy Sanniki odbytej w dniu 

18.03.2024 r. przyjęto – 14 głosami „za”, bez uwag.  

 

Ad.4. Ze sprawozdaniem Burmistrza Miasta i Gminy Sanniki z działalności międzysesyjnej 

i  z wykonania uchwał Rady Miasta i Gminy Sanniki każdy Radny zapoznał się 

indywidualnie. Pytań do sprawozdnia nie było. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.5. Sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy Miasta i Gminy Sanniki 

z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie za 2023 r. przyjęto 

jednogłośnie 14 głosami „za”. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokół. 

 

Ad.6. Pan Przewodniczący poinformował, że projekty uchwały zostały szczegółowo 

omówione i zaopiniowane pozytywnie na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Miasta 

i Gminy Sanniki.  

 

Rada Miasta i Gminy w głosowaniu jawnym podjęła następujące uchwały: 
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1) Uchwałę Nr 404/LXXXVII/2024 w sprawie udzielenia dotacji celowej z budżetu Miasta 

i Gminy Sanniki dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Józefa w Sannikach na zadanie 

pn. „Prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy kościele parafialnym 

pw. Św. Trójcy w Sannikach – etap I 

Radni Miasta i Gminy Sanniki głosowali następująco: 

Nazwisko i imię 

Głosowanie 

za przeciw 
wstrzymał 

się 

Bembenista Wioletta X   

Cieślak Adam    

Dolniak Damian  X   

Dylik Agnieszka X   

Gładoch Wojciech X   

Grochowski Roman X   

Jabłoński Jerzy  X   

Kalińska Magdalena X   

Kaźmierczak Karolina X   

Kowalczyk Grażyna  X   

Nowicki Wiesław  X   

Olczak Marek  X   

Pawłowska Iwona  X   

Winnicka Teresa X   

Wróblewski Augustyn X   

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”, bez uwag. 

 

2) Uchwałę Nr 405/LXXXVII/2024 w sprawie udzielenia dotacji celowej z budżetu Miasta 

i Gminy Sanniki dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Marcina w Osmolinie na zadanie 

pn. „Prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy kościele parafialnym 

pw. Św. Marcina w Osmolinie – etap I 

 

Radni Miasta i Gminy Sanniki głosowali następująco: 

Nazwisko i imię 

Głosowanie 

za przeciw 
wstrzymał 

się 

Bembenista Wioletta X   

Cieślak Adam    

Dolniak Damian  X   

Dylik Agnieszka X   

Gładoch Wojciech X   

Grochowski Roman X   

Jabłoński Jerzy  X   

Kalińska Magdalena X   

Kaźmierczak Karolina X   

Kowalczyk Grażyna  X   

Nowicki Wiesław  X   

Olczak Marek  X   
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Pawłowska Iwona  X   

Winnicka Teresa X   

Wróblewski Augustyn X   

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”, bez uwag. 

 

3) Uchwałę Nr 406/LXXXVII/2024 w sprawie przyjęcia Miejsko-Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz ochrony osób doznających przemocy 

domowej dla Miasta i Gminy Sanniki na lata 2024-2030 

 

Radni Miasta i Gminy Sanniki głosowali następująco: 

Nazwisko i imię 

Głosowanie 

za przeciw 
wstrzymał 

się 

Bembenista Wioletta X   

Cieślak Adam    

Dolniak Damian  X   

Dylik Agnieszka X   

Gładoch Wojciech X   

Grochowski Roman X   

Jabłoński Jerzy  X   

Kalińska Magdalena X   

Kaźmierczak Karolina X   

Kowalczyk Grażyna  X   

Nowicki Wiesław  X   

Olczak Marek  X   

Pawłowska Iwona  X   

Winnicka Teresa X   

Wróblewski Augustyn X   

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”, bez uwag. 

 

4) Uchwałę Nr 407/LXXXVII/2024 w sprawie zmiany statutu Miasta i Gminy Sanniki 

 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że zmiana jest kosmetyczna i dotyczy uaktualnienia 

jednostek organizacyjnych gminy, ponieważ pojawiła się kolejna jednostka, tj. żłobek.  

Radna G. Kowalczyk uzupełniał, że zmieniła się również siedziba filii Biblioteki. 

 

Radni Miasta i Gminy Sanniki głosowali następująco: 

Nazwisko i imię 

Głosowanie 

za przeciw 
wstrzymał 

się 

Bembenista Wioletta X   

Cieślak Adam    

Dolniak Damian  X   

Dylik Agnieszka X   

Gładoch Wojciech X   

Grochowski Roman X   
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Jabłoński Jerzy  X   

Kalińska Magdalena X   

Kaźmierczak Karolina X   

Kowalczyk Grażyna  X   

Nowicki Wiesław  X   

Olczak Marek  X   

Pawłowska Iwona  X   

Winnicka Teresa X   

Wróblewski Augustyn X   

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”, bez uwag. 

 

5) Uchwałę Nr 408/LXXXVII/2024 zmieniającą Uchwałę Budżetową Miasta i Gminy 

Sanniki na rok 2024  

 

Radni Miasta i Gminy Sanniki głosowali następująco: 

Nazwisko i imię 

Głosowanie 

za przeciw 
wstrzymał 

się 

Bembenista Wioletta X   

Cieślak Adam    

Dolniak Damian  X   

Dylik Agnieszka X   

Gładoch Wojciech X   

Grochowski Roman X   

Jabłoński Jerzy  X   

Kalińska Magdalena X   

Kaźmierczak Karolina X   

Kowalczyk Grażyna  X   

Nowicki Wiesław  X   

Olczak Marek  X   

Pawłowska Iwona  X   

Winnicka Teresa X   

Wróblewski Augustyn X   

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”, bez uwag. 

 

Podjęte uchwały stanowią załączniki do protokołu. 

 

Ad.7 W interpelacjach i zapytaniach: 

- Radna W. Bembenista powiedziała, że w 2022 r., kiedy był robiony remont boiska 

w Lwówku, nie została wykonana drenacja. Dreny są tylko po bokach. Na boisku stoi woda. 

Trzeba ściągać wodę do studzienki kanalizacyjnej.  

Pan Burmistrz odpowiedział, że nikt tego nie zgłaszał. Po bokach zostały zrobione dreny po 

to, aby woda schodziła. 

Pani Radna wyjaśniła, że po ulewnym deszczu przez kilka dni nie mogą odbywać się 

rozgrywki, treningi. Błędem było niezrobienie drenacji. 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że drenacja nie była zrobiona dlatego, iż  była tam wykonana 

podbudowa z piachu i liczyliśmy na to, że woda będzie spływać na dreny, które są po bokach. 
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Ponadto koszt tej drenacji był bardzo wysoki. Na to nie było dofinasowania, więc nie zostało 

zrobione. Zgodnie z tym, co było ustalone z projektantem i wykonawcą, dreny po bokach 

miały wystarczyć. W tym roku woda stoi w takich miejscach, gdzie nie stała przez kilkanaście 

lat, więc to też może być przyczyną. Burmistrz dodał, że będziemy się temu przygladać i jeśli 

będzia taka potrzeba, to coś będzie zrobione. 

Pan Przewodniczący dodał, że trzeba się też liczyć z tym, iż w przypadku wykonywania takiej 

inwestycji boisko na pewien czas byłoby wykluczone z użytkowania, a niedługo rozpoczyna 

się sezon rozgrywek.  

 

Ad.8. W dyskusji: 

- Radny W. Gładoch powiedział, że jest robiona droga w Staropolu i w trakcie są 

wykonywane pobocza. Zapytał, czy są one odpowiednio zagęszczone. Nasyp ma około metra 

wysokości. Czy jeśli zjedzie tam samochód ciężarowy, autobus lub maszyna rolnicza, to się 

nie przewróci? Według Pana Radnego jest to niezagęszczone i może dojść do jakiejś tragedii. 

Jest tam nasypany żwir i tonie się w nim.  

Pan Burmistrz powiedział, że nie jest to jeszcze dokończone. Może trzeba dać firmie szansę, 

aby zrobiła to do końca, gdyż będzie sypany jeszcze tłuczeń.  

Pan Radny powiedział, że jak były robione asfalty na Osmólskach, to była tam warstwa 30 

cm i to się osuwało, a tutaj jest nasyp ponad metr. 

Burmistrz odparł, że jest to trudny teren, bo asfalt jest bardzo wysoko. Droga już wcześniej 

była wysoko, a teraz jest jeszcze wyżej, więc tego typu problemy mogą się pojawiać. 

Potrzeba roku, dwóch, żeby ziemia ustabilizowała się i wtedy ponownie zostanie dosypany 

tłuczeń, dogęszczony i ta droga dopiero wtedy będzie pełnowartościowa. Tuż po robocie nie 

należy oczekiwać, że te burty będą stabilne. 

Pan W. Gładoch zauważył, że ktoś obcy może zjechać samochodem ciężarowy i będzie chciał 

wyminąć się z samochodem osobowym. Co wtedy? 

Pan J. Jabłoński zasugerował, aby postawić odpowiedni znak drogowy, który przestrzegałby 

przed takimi działaniami. 

Pan W. Gładoch powiedział, że mieszkaniec Osmolina ma pole przy tej drodze i w tej chwili 

nie da się na nie zjechać. Zapytał, czy będzie zrobiony tam jakiś zjazd. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że już są prowadzone z właścicielem rozmowy na ten temat. 

Burmistrz dodał, że tam lepszej sytuacji nie będzie, bo żeby wyrównać do tego terenu, który 

jest dookoła drogi, to Gmina musiałaby zając 3-4 m gruntu. W przyszłości może trzeba będzie 

specustawą wywłaszczyć właściciela gruntów, które są obok tej drogi, gdyż za ostrym 

zakrętem jest szeroki pas drogi i nie trzeba tam nic robić, ale na omawianym odcinku pas ma 

niecałe 4 m. 

Radny W. Nowicki zaproponował, aby tam, gdzie jest szeroki pas zrobić jakieś zatoki do 

mijania się.  

Pan Burmistrz powiedział, że za zakrętem jest bardzo szeroki pas i to utwardzenie wystarczy. 

Najgorszy problem jest na odcinku od Osmólska do pierwszego ostrego zakrętu i tutaj nie ma 

pola manewru. Natomiast prowadzone są już rozmowy z właścicielem gruntu na temat 

zjazdów na jego pole i będzie można porozmawiać też o możliwości odkupienia części 

gruntów po to, żeby tę drogę w przyszłości poszerzyć. Burmistrz zastanawiał się, czy nie 

trzeba będzie ustawić na początku i na końcu omawianej drogi znaków z informacją, kto ma 

pierwszeństwo wjazdu na tę drogę. O mijaniu się tam samochodami nigdy nie było mowy, bo 

ta droga nawet przed remontem nie umożliwiała tego manewru. 
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- Radna T. Winnicka zapytała, czy jest szansa, że w najbliższym czasie zostanie złożony 

wniosek na drogę gminną w Barciku, która łączy drogę powiatową z Czermnem (odcinek 

ponad 3 km). 

Pan Burmistrz powiedział, że wszystkie drogi budowane kilkadziesiąt lat temu będą 

wykonywane dopiero w tej kadencji, ale nie będą robione przed drogami wylanymi cienkim 

asfaltem, ponieważ drogi wykonane w nowej technologii trzeba ratować, aby nie zmarnować 

zainwestowanych środków. W Parlamencie prowadzone są rozmowy, aby zbadać, 

skontrolować wszystkie gminy, które otrzymywały dofinansowania z budżetu Państwa 

w mijającej właśnie kadencji. Na tej podstawie ma być przeliczone, które gminy dostały, dwu, 

trzy, czterokrotnie więcej niż pozostałe i te pozostałe gminy, które były sukcesywnie 

pomijane z dofinansowaniem tak, jak nasza gmina, będą miały wyrównane. Oznacza to, że te 

gminy będą miały w pierwszej kolejności środki z budżetu Państwa na budowę dróg 

i infrastruktury dla mieszkańców. Jest plan, aby w dwóch etapach, albo na raz, jeśli to się uda, 

zrobić wszystkie drogi na terenie całej gminy Sanniki. Droga, o którą pyta Pani Radna będzie 

w tym zawarta.  

 

- Radny W. Nowicki powiedział, że na ul. Łowickiej brakuje lamp przy budynkach. Nie ma 

tam piątek kabla, więc będzie to musiało być załatwione lampami ledowymi. Odnośnie drogi 

położonej destruktem idącej od ul. Łowickiej w kierunku dwóch gospodarstw, pojawiła się 

błędna informacja, że Radni byli przeciwni wykonaniu tej drogi. 

Pan Burmistrz powiedział, iż informację o tym, że będzie dostępny destrukt otrzymał od 

Dyrektora MZDW w Gostyninie. Dyrektor zapytał, czy Burmistrz chce ten destrukt. Pan 

Burmistrz sam podjął decyzję, żeby destrukt przewieźć w to miejsce. Mieszkańcy sami zrobili 

podbudowę drogi. Radni, prawdopodobnie na sesji, mieli do Pana Burmistrz pretensję o to, że 

podjął decyzję sam. Rani nie są przeciwni, żeby coś budować na terenie gminy. Mogło 

chodzić o to, że ktoś Burmistrzowi zwrócił uwagę, iż sam podjął decyzję. W ciągu godziny, 

czy dwóch nie da się zwołać wszystkich i poinformować oraz przedyskutować, co ma być 

robione. Zatem Burmistrz podjął decyzję samodzielnie. W tej kadencji prawdopodobnie też 

tak się będzie dziać, gdyż takie sytuację będą się powtarzać.  

Pan J. Jabłoński powiedział, że co do oświetlenia przy zabudowaniach przyległych do 

ul. Łowickiej warto by działania zsynchronizować z planowaną budową ścieżki pieszo-

rowerowej wzdłuż tejże ulicy. Nie jest to zbyt odległy termin. Zdaniem Pana J. Jabłońskiego 

mieszkańcy jeszcze dwa, trzy lata wytrzymają. Zakładając, że zostaną postawione tam 

latarnie, może okazać się, że będą kolidować z planowaną ścieżką. Byłoby to bez sensu. 

Pan Burmistrz powiedział, że Gmina w wielu miejscach stawiała lapy solarne. Były to 

miejsca, w których nie przewidywano możliwości zainstalowania przez zakład energetyczny 

oświetlenia. W związku z tym jest dużo takich miejsc, gdzie Gmina postawiła lampy solarne, 

a teraz pojawiły się lapy na słupach i stoją po dwie sztuki - lampa na słupie i lapa solarna. 

Natomiast w innych miejscach nie ma w ogóle lamp. Przestawienie jednego słupa kosztuje 

ok. 1 tys. zł. Gmina będzie przestawiać słupy w inne miejsca tam, gdzie jest taka potrzeba. 

W tych miejscach, gdzie są skrzyżowania albo niebezpieczne zakręty będą zostawione 

postawione już lampy, nawet jeśli stoją po dwie. Zrobione jednak będzie to tak, aby lapa na 

słupie świeciła się do godziny dwudziestej trzeciej, a lampa solarna będzie świecić od tej 

godziny. Zdaniem Pana Burmistrza jest to dobre rozwiązanie. Środki na lapy solarne będą 
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sukcesywnie pozyskiwane i w ciągu dwóch, trzech lat powinien zostać zakończony proces 

doświetlania ulic na terenie gminy.  

Pan J. Jabłoński powiedział, że mieszkańcy proszą o wydłużenie czasu świecenia lamp. Do tej 

pory Pan Przewodniczący odpowiadał, że jest to kosztowny zabieg, ale skoro w perspektywie 

jest  wymiana lamp sodowych na ledowe, mniej energochłonne, to może warto rozważyć  

wydłużenie czasu świecenia lamp o 1 godzinę, czyli do godz. 24.00. 

Radna G. Kowalczyk powiedziała, że mieszkańcy prosili też o wydłużenie czasu świecenia 

lamp w godzinach porannych. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że było kilka zgłoszeń, żeby lampy nie świeciły się tak długo. 

Przypomniał, że kilka lat temu była prowadzona na tem temat dyskusja i zostały 

wypracowane jakieś stanowisko. Jeśli są nowe okoliczności, czy też nowe zgłoszenia od 

mieszkańców, to zostanie to zrobione w następnej kadencji.  

 

- Radny A. Wróblewski zgłosił, że w miejscowości Krubin jest jedna droga, która kwalifikuje 

się do remontu, od remizy w kierunku tzw. Krzywdy. 

Radny R. Grochowski powiedział, iż wiele jest takich dróg, które nie były brane pod uwagę 

ze względu na małą liczbę mieszkańców przy nich zamieszkujących. Teraz dochodzimy do 

tego, że może tam też można by zrobić drogę. 

Pan Burmistrz powiedział, że to nie tak. Dochodzimy  w pewnym momencie do takiego 

dobrobytu, gdzie można sobie pozwolić, aby myśleć o naprawianiu dróg kiedyś 

zbudowanych. Burmistrz przypomniał, że jeszcze kilka lat temu było kilkadziesiąt 

kilometrów dróg polnych, przy których mieszkali ludzie. Teraz to się zmieniło i dlatego 

można rozmawiać o drogach wyasfaltowanych wymagających interwencji. Podstawowym 

planem jest budowa wszystkich dróg robionych kilkadziesiąt lat temu, aby było bezpiecznie. 

Podstawą działalności Gminy jest zapewnienie bezpieczeństwa mieszkańcom. 

 

- Radny R. Grochowski zapytał, czy Pan Burmistrz odnalazł porozumienie między 

mieszkańcem Lubikowa a Gminą odnośnie drogi dojazdowej do studni głębinowej. 

Burmistrz odpowiedział, że nie, ale droga będzie naprawiona, będzie przysypana tłuczniem. 

 

- Radny W. Gładoch powiedział, że mieszkańcy nie zgadzają się na budowę drugiej wieży 

w Osmolinie i na jej lokalizację. Pan Radny dostał informację w dniu wczorajszym i ma 

termin odwołania się 14 dni licząc od daty ogłoszenia obwieszczenia, czyli został czas do 

jutra. Jak mieszkańcy mogą ustosunkować się do tego w tym momencie? Co mają zrobić? 

Pan Burmistrz powiedział, żeby mieszkańcy się odwołali.  

Pan Radny odpowiedział, że trzeba zwołać zebranie, a czas jest tylko do jutra, więc jak to 

zrobić. Pan Radny poprosił, aby Urząd wystosował takie pismo. 

Burmistrz odpowiedział, że Urząd nie jest stroną i nie może wystosować pisma.  

Radny W. Gładoch powiedział, że w takim razie prosi o dodatkowe 14 dni czasu od dnia 

doręczenia. 

Pan Burmistrz powiedział, że trzeba napisać pismo o przedłużenie terminu i pozostawić je 

dzisiaj w Urzędzie. 

 

- Pan A. Wróblewski poprosił Burmistrza, aby zdopingował firmę robiącą remont drogi 

w Krubinie. 
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Burmistrz odpowiedział, że droga będzie najpierw frezowana. Zarówno po wykonaniu dróg 

gminnych, jak i powiatowych, wojewódzkich, krajowych oraz autostrad prowadzone są 

badania, robione odwierty i na tej podstawie sprawdzane są poszczególne etapy budowy 

drogi. Jeśli którykolwiek z tych etapów nie odpowiedna standardom, to wykonawca wzywany 

jest na rozmowę i ma nakazaną rozbiórkę i budowę drogi od podstaw. Jeśli wykonawca nie 

zgadza się, to sprawa trafia do sądu. Wtedy jest gorzej, bo może to trwać nawet dwa lata. 

Natomiast jeśli wykonawca na własną rękę zrobi odwierty i uzna, że nie ma szans wygrać, to 

frezuje nawierzchnię i wykonuje nową. W Aleksandrowie i Krubinie będzie frezowana 

warstwa wiążąca.  

 

- Pan Przewodniczący poinformował, że termin oddania ul. Wólczyńskiej jest do 15 kwietnia 

br. 

Pan Burmistrz powiedział, że przełożenie krawężników wjazdów na posesje i chodników nie 

zawiera się w ramach wspomnianej inwestycji. Będzie to zlecone innej firmie. Powinno to 

być wykonane w ciągu dwóch, trzech tygodni. 

Pan Przewodniczący powiedział, że po wylaniu wierzchniej warstwy asfaltu zostało dużo 

pozostałości po bokach. Mieszkańcy mieli o to pretensje. Czy firma to uprzątnie? 

Pan Burmistrz potwierdził, że zostanie to sprzątnięte. 

 

- Radny W. Nowicki zapytał, czy jest już rostrzygnięty przetarg na śmieci. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że nie. Jest szansa na niższą cenę, gdyż dwie firmy zawzięły się 

na wyeliminowanie siebie nawzajem.  

 

- Radna A. Dylik przypomniała, że na dzisiejszym posiedzeniu Komisji gościem był doktor 

Wojno, który stwierdził, że ośrodek zdrowia rozwija się bardzo prężnie, ale zasoby lokalowe 

bardzo go ograniczają. Pan Doktor wspomniał o budowie od podstaw ośrodka zdrowia. Padła 

też propozycja sprzedaży lub wydzierżawienia budynku po DPS-ie. Pan Doktor powiedział, 

że jest otwarty na propozycje. 

Pan J. Jabłoński zaproponował, aby w nowej kadencji Rada odbyła wycieczkę, obejrzała 

obiekt i wtedy będzie można dyskutować na temat ceny.  

Pan Burmistrz przypomniał, że wcześniej proponowana cena była nie do przyjęcia, gdyż sam 

działka jest warta ze dwa razy więcej, ponieważ jest to centrum miejscowości. Była to kwota 

800.000 zł. Jest ona nie do przyjęcia. Jest to temat na dłuższą rozmowę i na przyszłą 

kadencję. Do tego tematu ewidentnie trzeba wrócić. Jest też możliwość składania wniosków 

i uzyskania dofinansowania na remont bądź budowę ośrodka zdrowia. Może Gmina mogłaby 

złożyć taki projekt, ale to wymaga rozmów na jakich zasadach miałoby to się odbywać. Jeśli 

Gmina ma inwestować, to musi mieć jakieś zyski.  

 

- Radna A. Dylik zapytała, czy załatwiony jest już temat remontu pieca w Przedszkolu. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że nic na ten temat nie wie. Jeden palnik, który jest uszkodzony 

został wyłączony. Pozostałe świetnie sobie radzą. Piece nie chodziły nigdy wszystkie razem, 

gdyż nie było takiej potrzeby. 

 

 

Ad.9. Odpowiedzi na zapytania udzielane były na bieżąco. 
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Ad.10. W punkcie Sprawy różne, wolne wnioski i informacje: 

− Przewodniczący poinformował, że na jego ręce wpłynęły życzenia świąteczne od Senatora 

W. Pawlaka, władz Starostwa Powiatowego w Gostyninie, Starostwa Powiatowego 

w Płocku, władz Gminy Słubice, Dyrekcji, Rady Pedagogicznej, wychowanków 

i wszystkich pracowników Specjalnego Ośrodek Wychowawczego i Zespołu Szkół 

i Placówek Specjalnych w Mocarzewie oraz przedstawicieli zarządu i wolontariuszy 

Fundacji „Bogaci miłosierdziem” w Mocarzewie, Szkoły Podstawowej im. Fryderyka 

Chopina w Sannikach, Zarządu Koła Towarzystwa im. Fryderyka Chopina w Sannikach. 

 

Więcej spraw nie podjęto.  

 

Ad.11. Podsumowanie działalności Rady Miasta i Gminy Sanniki za okres kadencji 2018-

2024 odczytał Przewodniczący Rady Miasta i Gminy Sanniki. Podsumowanie stanowi 

ząłacznik do protokołu. 

 

Ad.12. Podsumowanie działalności Burmistrza Miasta i Gminy Sanniki za okres kadencji 

2018-2024 przedstawił Burmistrz Miasta i Gminy Sanniki. Podsumowanie stanowi ząłacznik 

do protokołu. 

Pan Burmistrz powiedział, że niektórzy mają obawy co do zadłużenia naszej Gminy. 

Burmistrz chciał zwrócić uwagę, iż obejmując stanowisko wójta po swojej poprzedniczce, 

przejmował dług, który w przeliczeniu na dzisiaj wynosiłby prawie 5 mln zł. To oznacza, że 

przez te kilkanaście lat dług Gminy został zwiększony o ok. 10 mln zł. A to pozwoliło na 

pozyskanie pieniędzy z zewnątrz w kwocie między 150 a 200 mln zł. Jeśli chodzi tylko o tę 

kadencję zaciągniecie kredytów na kwotę ok. 6,5 mln zł pozwoliło na pozyskanie dla 

mieszkańców gminy 50 mln zł. Dzięki temu udało się wykonać ogromną ilość inwestycji - 

ponad 100. Na żadnym spotkaniu z mieszkańcami nie były wymieniane wszystkie inwestycje, 

gdyż spotkanie musiałoby trwać ok. 5-6 godzin. Można to przeczytać w gazecie 

samorządowej, która jest wydawana co roku. W tej chwili w wersji elektronicznej jest 

zamieszczona na stronie Gminy. Od przyszłego tygodnia będzie dostępna w wersji 

papierowej.  

Pan Burmistrz powiedział, że w 2021 r. dostał informację o tym, iż pozostały oszczędności 

z okresu programowania 2014-2020 i dzięki temu Gmina sięgnęła po te środki i udało się 

w 2022 r. wykonać inwestycję dotyczącą modernizacji Stacji Uzdatniania Wody w Lubikowie 

i w Sannikach wraz z niezbędną infrastrukturą i urządzeniami. 

 

Na posiedzenie przybył Radny A. Cieślak (godz. 12.54). 

 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że z budżetu Gminy trzeba było dołożyć środki, których Gmina nie 

miała, czyli trzeba było zaciągnąć kredyt na kwotę ok. 1 mln zł. Gdyby nie został zaciągnięty 

ten kredyt, Gmina straciłaby 2 mln zł i nie wykonałaby wspomnianej inwestycji.  

Burmistrz podał kilka kolejnych przykładów zaciągnięcia kredytów po to, aby pozyskać 

dofinansowanie.    

Decyzje, które były podejmowane przez lata były przemyślane i przedyskutowane. Plan, żeby 

nie dociążać mieszkańców a jednocześnie rozwijać gminę w bardzo szybkim tempie, został 

podjęty wiele lat temu. Teraz jest to tylko powielane i realizowane. Jeśli nie poprawi się 
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sytuacja finansowa Gminy w kontekście przedsiębiorstw, wpływu podatków od firm, czy też 

źródeł finansowania, Burmistrz będzie prosił Radę, aby było to robione dokładnie w ten sam 

sposób. Pan Burmistrz stwierdził, że nie wyobraża sobie niepozyskiwani środków na taką 

skalę jak dotychczas, tylko dlatego, że miałby być zaciągnięty kredyt w wysokości 10% 

pozyskanych środków. Taka sytuacja jest nie do przyjęcia. Gmina nie może stać w miejscu. 

Gmina musi się rozwijać. Dopóki nie będzie stworzona bezpieczna infrastruktura na terenie 

całej gminy, Burmistrz nie spocznie. Pan Burmistrz dodał, że 90% pieniędzy dostajemy za 

darmo. Wyraził zdanie, że robione to było w bardzo dobry sposób, wręcz idealny, za co 

podziękował Radnym, gdyż zawsze miał z ich strony wsparcie.  

Pan Burmistrz poinformował, że w nadchodzącej kadencji będą zrealizowane bardzo duże 

inwestycje, jeśli chodzi o elektrownie wiatrowe i instalacje fotowoltaiczne na terenie całej 

gminy. Oznacza to, że wpływy do budżetu zwiększą się o ok. 1,5 mln zł rocznie. Dodatków 

Gmina otrzymała odpowiedź od Zarządu Województwa Mazowieckiego, tj. zgodę na 

obniżenie dofinansowania do współprowadzenia Europejskiego Centrum Artystycznego im. 

Fryderyka Chopina w Sannikach. Oznacza to, że w najbliższej kadencji będzie można 

zaoszczędzić z tego tytułu prawie 2,5 mln zł. Zatem budżet Gminy w przyszłej kadencji może 

się wzbogacić o ok. 10 mln zł. To natomiast oznacza, że będzie można spłacić kredyt, czego 

Pan Burmistrz jednak nie chciałby robić, bo lepiej stawić na rozwój niż na spłaty kredytów. 

Ważniejsze jest pozyskiwanie pieniędzy, póki jest to możliwe. W momencie, kiedy będzie 

zbudowana infrastruktura, będzie można oddawać środki. Takie inwestycje, jak np. 

zagospodarowanie centrum Sannik można robić powoli, spokojnie, bez pośpiechu. 

Perspektywy na przyszłą kadencję jeśli chodzi o dodatkowe środki są niezłe. 

 

- Radny R. Grochowski zapytał, czy coś wiadomo na temat zamrożenia cen podatku rolnego 

na poziomie z 2023 r. i dopłacie brakujących środków dla samorządów z tego tytułu. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że gmina obniżając podatki, albo nie podwyższając ich nawet 

o wskaźnik inflacji, ponosi straty nie tylko z tytułu braku wpływu do budżetu gminy, ale 

dodatkowo z tytułu zmniejszenia subwencji z budżetu Państwa. 

 

- Radny W. Nowicki  złożył szczególne podziękowania dla Pani Skarbnik, która musiała się 

w tej kadencji bardzo napracować. 

Pan Radny podziękował również pracownikowi ds. obsługi Rady Miasta i Gminy Sanniki. 

 

Ad.13. Po zrealizowaniu porządku obrad, Przewodniczący Rady Miasta i Gminy Sanniki 

podziękował wszystkim za udział w sesji i oficjalnie zakończył obrady. 

Szczegółowy zapis ww. sesji przedstawia  nagranie wideo zamieszczone na stornie 

internetowej Urzędu Miasta i Gminy Sanniki zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy o samorządzie 

gminnym. 

 

Protokolant: J. Ambroży-Sitkiewicz      Przewodniczący 

     Rady Miasta i Gminy Sanniki 

 

   Jerzy Jabłoński 


